
OKTATÁSI, KULTURÁLIS ÉS SPORTBIZOTTSÁG 
 

2010. szeptember 22-ei ülésének 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 
 
• 15/2010. (IX. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a 

Püspökladány Város Önkormányzata négyéves programjának (2007-2010) 

végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek. 

 

 
 
 



J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság 2010. szeptember 22-ei ülésén 
 
Helyszín: Városháza, házasságkötő terem 
 
Jelen vannak: a bizottság tagjai a jelenléti ív szerint, 
 Petőné Papp Margit tanácsnok, főigazgató, 
 Márkus Gábor képviselő, 
 Nemesné Nagy Erika igazgató 
 Papp Lászlóné intézményvezető, 
 Tányér József igazgató, 
 Lengyelné Tóth Mária irodavezető 
 Fodorné Szabó Mária intézményfelelős 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Köszönti a bizottság tagjait, az intézmények vezetőit, a jelenlévő képviselőket, 
intézményfelelősöket. 
Az utolsó alkalom, hogy ilyen összetételben ülésezik a bizottság. Mindenki munkáját 
megköszöni. Szerinte jó döntéseket hozott a négy év alatt valamennyi ülésén a 
bizottság. 
Megállapítja, hogy 5 fő van jelen a bizottsági tagok közül. Határozatképes a bizottság. 
Szabó Attiláné jelezte, hogy nem tud részt venni egyéb elfoglaltsága miatt az ülésen, 
Kovács Krisztina pedig jelezte, hogy néhány percet késik. 
Napirendi pontok módosítására tesz javaslatot. Javasolja, hogy a 2. és 3. napirendi 
pontokat cseréljék meg. 
Aki a javaslatot elfogadja, szavazzon. 
5 igen szavazattal a bizottság a napirendek cseréjét, s ily módon történő tárgyalását 
elfogadta. 
 
 
1. Napirend 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Az előterjesztő nevében kíván-e kiegészítést tenni az intézményfelelősök valamelyike? 
 
Nem. 
 
Javasolja, hogy elsősorban a közoktatás, közművelődés, kultúra, sport területekről 
beszéljenek a bizottság tagjai. 
A tárgyalási metodus a megszokott: kérdések, vélemények, majd javaslatok. 
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Kérdések 

 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Nem egészen így gondolta az anyag összeállítását. Az önkormányzat gazdálkodása 
nagyon összefügg az oktatásban kialakult helyzettel, ezt jó lett volna együtt látni 
(Normatíva elvonás, pályázatokhoz kötött támogatások.) Minden elismerése a 
képviselő-testületnek a négy évben végzett munkájáért. 
Szeretné tudni: mennyi lesz a város havi törlesztő részlete októbertől? 
Ez az önkormányzat olyat csinált, amit több éven át meg kellett volna tennie az előző 
testületeknek. 
 
(Kovács Krisztina megérkezett.) 

 
Mikor – kik ellenőrzik a gyermekélelmeztetést? Kiknek a reszortja? Van-e erről az 
önkormányzatnál valami kimutatás, miből állítják elő, mennyiből? Ki felel érte? 
Orbán Viktor miniszterelnök nyilatkozta, hogy az őstermelők nyugodtan szállítsanak 
az intézményi konyhákra – ez hogyan érvényesül? Mikor adja vissza az önkormányzat 
a református egyháznak a Kálvin Téri iskolát? 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
A kérdések sorát lezárja. 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Közel 20 éve mindig megtalálja az étkeztetés problémája, személy szerint őt is. Ez 
hatósági feladat – a szakmai felügyeletet az Állategészségügyi, Élelmezés 
Biztonságlánc, és az ÁNTSZ látja el. Ugyanazok az ellenőrző szervek, mint más 
közétkeztetésben. A Kotv. 55. § egyszemélyi felelősséggel sújtja az intézményvezetőt. 
Az ellenőrzésről készült jegyzőkönyveket megkapják a hatóságoktól, a megfelelő 
intézkedést megteszik az intézményvezetők. 
A mennyiség-minőség biztosítás az intézményvezető és a megfelelő képzettségű 
élelmezésvezető feladata. 
A mennyiséget szabványok írják elő. A konyhai dolgozók hogyan tudnak bánni az 
élelmiszerekkel, erre van a megbízható, felkészült, munkaerkölcs szempontjából 
kifogástalan középvezető, akinek ez a feladata. 
Tapasztalata van arról, hogy a piacról is vásároltak, megfelelő ellenőrzés mellett a 
konyhai dolgozók. 
Egyházi iskola tekintetében a jövő héten próbál új kapcsolatokat keresni, mivel az 
Oktatási Minisztériumtól elkerült ez a terület a Közigazgatási és Igazságügyi 
Minisztériumhoz. Az iskola épületét nem mi adhatjuk vissza, törvény szabályozza 
ennek a lefolytatását, akkor, ha meg lesz rá az a pénz, ami az önkormányzatot illeti 
meg, a kötelező feladatok elvégzéséhez. 
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A Tiszántúli Református Egyházkerület döntött arról, hogy 2010-ben Püspökladány 
nem került bele azok közé a települések közé, akiktől visszaveszi az épületet. 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ intézményvezető 
 
Korábban voltak olyan tapasztalatai, ami nem felelt meg az élelmezési előírásoknak. 
Komfort érzet, egészséges táplálkozás nélkülözhetetlen. Közös étlap, közös főzés – 
elégedettségi mérést vezettek be az óvodákba. Négy korosztálynak főznek. 85%-os 
elégedettség lett a mérés eredménye. 
A konyhák nagyon leamortizálódtak. 
Helyi beszállítóktól vásárolnak (Török Pékség, Kirzsa ABC). A vendégebéd igényből 
úgy ítéli meg, hogy jó a vélemény az óvodákban készült ételekről. Kapacitás felmérés 
előzte meg a külső vendégebédet. 
Nem sűrű az ellenőrzés, de a Bölcsődében komoly ellenőrzés volt. Az ott feltárt 
hiányosságokat megszüntették. Az óvodai étkeztetést a bölcsődei követelményekhez 
alakították. 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Az utóbbi időben többet kellett foglalkoznia az étkeztetéssel, mivel több ellenőrzést 
kaptak. Sajnos nincs a költségvetésükbe betervezve veszélyeshulladék-kezelés – 200 
eFt., a három intézmény együtt fog gondoskodni erről, mert több százezer forint lesz 
az ételmaradék elszállítása. Az élelmezésvezető felelőssége az élelmezés minősége-
mennyisége, amit nem lehet megkerülni. Hagyomány elven működik még inkább 
náluk az étkeztetés, amin változtatni kell. Helyi vállalkozóktól vásárolnak ők is. 
 
 
Vélemények 

  
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági tag 
 
Létrejött egy többcélú intézmény az oktatásban, megtakarítás céljából – mely 
tökéletesen megvalósult. A három általános iskolát sikerült hasonló szintre hozni. Az 
oktatás színvonala emelkedett, a megszorítások ellenére is. Reméli a gazdaság 
fejlődésével megújulhatnak az iskolák felszerelései. Pályázat útján új eszközök 
beszerzésére volt lehetőség, de nem gondolná, hogy a pályázati rendszer erre 
megfelelő. Központi forrást kell rá biztosítani. Az óvodában nem volt látványos 
változás. Kár, hogy egyféle programmal dolgoznak. A TISZK megalakulása nagyon 
fontos, mivel több szakma kimaradt a képzésből. A gazdaság talpra állításában ez 
nehézséget fog okozni. 
A személyi feltételek változása szükségszerű volt a gyereklétszám csökkenése miatt, 
az utcára nem került senki – sikerült megoldani. 
A hátrányos helyzetű gyermekek előtérbe helyezése túlsúlyt kapott. A 
tehetséggondozás csak az utóbbi időben került előtérbe. 
Az intézmények épületeinek állaga romlik, igyekeztek az intézmények karbantartással 
szinten tartani. 
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Kistérségi együttműködés a szakszolgálat tekintetében valósult meg. 
A tehetséggondozás területén lát elmaradást, reméli a következő négy évben ez 
változni fog. 
A művelődési ház építészetileg alkalmatlan arra, hogy a kultúra központja legyen. 
Nem lehet benne sok tevékenységet végezni. A könyvtár zsúfolt, helyiségei nem 
megfelelőek. 
Sporttevékenységhez szükséges pályák rossz állapotban vannak. 
A sportkuratórium főleg a versenysportot támogatja. A tömegsportot kell 
felfejleszteni, ezt mutatja a lakosság egészségi állapotának romlása. Ne csak a 
kézilabda, futball legyen jelen a városban. Legyenek extrém sporttevékenységekre 
lehetőségek (falmászás, gördeszka). A Sportcsarnok is inkább a versenysportot 
szolgálja. Reméljük sikerül még egy másik csarnokot létrehozni. 
Nem szabad megállni a fejlesztésekben. 
 
TŐKÉNÉ NAGY ILONA bizottsági tag 
 
A romló anyagi körülmények ellenére sem került az utcára senki az oktatásból. Az 
integrációs pályázatban a tehetséggondozás is benne volt. Az óvodában már elkezdték 
a tehetséggondozó programot. 
Az esélyegyenlőség nem a pályázatokkal teremthető meg. A normatíva legyen 
tisztességes mértékű. 
 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
Zömmel oldott és derűs hangulat uralkodott a bizottsági üléseken sok döntés született 
jól-rosszul. 
A tehetséggondozást kistérségi szinten az elkövetkező négy évben jól meg lehetne 
oldani a debreceni Tóth Árpád Gimnáziumhoz hasonlóan. Az egészségüggyel szemben 
az oktatás hátrányban volt a négy év alatt. Reméli a bérek a központi költségvetésbe 
kerülnek. Kapjon a testület előtt az Oktatási bizottság döntése nagyobb hangsúlyt, 
érvényesüljön az ő véleményük és nem kerüljön leszavazásra. A GESZ helyzete 
rettenetes, túlzsúfoltak. A többcélú oktatási intézmény megindult a maga útján, 
közösen nagyobb eredményt hoztak. A középiskola jó úton halad. 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok, főigazgató 
 
Jónak tartja a beszámolót. Nehéz volt a 2007-es döntés, mikor létrejött a többcélú 
intézet. Senki nem tudta hogyan, milyen színvonalon fog működni. A tanulmányi 
versenyek terén is jól produkáltak a gyerekek, nemcsak a sportban. 
Az intézmény fejlesztéséhez nagyon nagy szükség lett volna a sikertelen pályázaton 
elvesztett pénzre. 
Az esélyegyenlőségben a tehetséggondozás is benne van. Nem szabad összemosni a 
cigánygyerekeket, a nevelőszülős gyermekeket a felzárkóztatással. 
A GESZ-szel kapcsolatban azt tudja mondani, hogy a Kossuth u. 6. szám alá fognak 
költözni, amint a Holding a Kossuth u. 26. szám alá költözik. Számára fontos, hogy 
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ezzel a CSIMI is visszakapja a helyiségeit. Soha nem volt a bizottság tagja, még külsős 
tagként sem. Ebben a bizottságban mindig előremutató döntések születtek. 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ intézményvezető 
 
Az oktatási ágazaton belül a kapcsolatrendszer sokat javult. A városban dolgozó 
összes pedagóguson (266) múlik a gyerekek, ifjúság jövője, fejlődése. Jól együtt 
működnek a pedagógusok. Közművelődési kuratórium munkájában úgy látja jól 
sikerült megoldani a civilszervezetek támogatását. 
Az ifjúságpolitika terén tudatosabban kell foglalkozni, oda kell menni a fiatalokhoz. 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Eredményes volt a négy év, de van még mit csinálni az elkövetkezendő időszakban. 
Kéri a bizottság tagjait, hogy szavazzanak. 
A bizottság 6 igen szavazattal elfogadásra javasolja a beszámolót. 
 
15/2010. (IX. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottsági határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Püspökladány Város Önkormányzata négyéves programjának (2007-2010) 
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 
 
Határidő: 2010. szeptember 30. 
 
Felelős: Tóth László bizottsági elnök 
 
 
2. Különfélék 
 
TŐKÉNÉ NAGY ILONA bizottsági tag 
 
Kis létszámú osztály létrehozását szeretné kezdeményezni a fenntartónál a következő 
négy éves ciklusban. 
 
TÁNYÉR JÓZSEF igazgató 
 
Október 4-10. Összefogás Könyvtár keretében rendezvénysorozat lesz. Központi téma: 
a család. 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok, főigazgató 
 
Október 23-án Köztársaság napi kerékpáros emléktúra lesz a hagyományoknak 
megfelelően, kéri, hogy aki tudja támogassa a rendezvényt. 
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A testneveléstanárok összevont munkaközössége beindult. A felálló önkormányzat 
gondolkodjon azon, hogy önálló, sportot koordináló, összefogó státuszt kell kialakítani 
a hivatalon belül. 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági tag 
 
MOBILITAS pályázatai megjelentek ifjúság témakörben. 
Kistérségi civilszervezet munkájába kérne az intézményekből szakembereket, akik 
ezekkel a pályázatokkal foglalkoznának. KEKSZ újjá alakul. 
(Kistérségi Egyesület a Kulturált Szabadidő Eltöltésére) 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Köszöni a részvételt – zárt ülést rendel el. 
 
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 
 
 
 
 F o d o r n é   S z a b ó    Mária T ó t h   László 
 jegyzőkönyvvezető bizottsági elnök 
 


